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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-05-25

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 140

Svar på mot ion om fruktt räd och bärbuskar
från Lisen Burmeister (SD)

KSN-2021-02468

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges
sammanträde den 13 september 2021att kommunen väljer att utöka antalet
bärbuskar och fruktträd istället för rena prydnadsväxter vid nyplanteringar samt att
kommunen tydliggör från vilka befintliga träd och buskar det är tillåtet för allmänheten
att plocka frukten. Vidare föreslås att vid yttrande över detaljplaner förorda att
grönytorna planteras med träd och buskar som har ätlig avkastning istället för rena
prydnadsväxter.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 24 maj 2022 § 167
Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2022
Bilaga 1, Motion om fruktträd och bärbuskar från Lisen Burmeister (SD)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 4 maj 2022

Yrkande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Simon Alm (-)
yrkar att motionen ska bifallas.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-05-25

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M)och Jonas
Segersam (KD) reserverar sig till förmån för eget yrkande.

Simon Alm (-) reserverar sig till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

JonasPetersson (C) anmäler särskilt yttrande enligt:

Centerpartiet skulle bifallit motionen. En grön stadskärna är viktig både för att främja
den biologiska mångfalden och medborgarnas välbefinnande. Nyttoväxter som fruktträd
och bärbuskar är här ett viktigt inslag för ökad trivsel.

Simon Alm (-) anmäler särskilt yttrande enligt:

Kommunen snöar in sig på en onödig retorik om detaljplaner och en fruktträdskarta
istället för att bemöta motionen i sak. I sak går motionen ut på att det ska bli mer vanligt
förekommande med frukt- och bär i stadsbilden.

En möjlighets-och lämplighetsavvägning får naturligtvis med ett bifall till motionen
fortfarande göras. Det kan ju uppenbarligen vara olämpligt med äppelträd i mitt mellan
två tungt trafikerade körfält där motorcyklister kan köra ihjäl sig på fallfrukt som hamnat
på vägbanan och privatpersoner bli påkörda om de plockar just där.

På platser där det lämpar sig med frukt-och bärväxter kan gott och väl en utökning ske i
takt med att ytorna ändå görs om, vilket skapar en låg kostnadseffekt av förslaget om
det rullas ut på ett sådant sätt.

Kent Kumpula (SD) anmäler särskilt yttrande enligt:

Jag ser bara fördelar med motionen och blir förundrad över att man inte vill gå
motionären till mötes. Fruktträd och bärbuskar som ger "gratis" avkastning till
kommuninvånarna i form av frukter och bär är något positivt, och även om man såklart
inte i detalj varken kan eller ska från politiken styra om planteringen av varje buske, så
kan man ha som intention att öka mängden planteringar som ger ätbar avkastning.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-05-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 167

Svar på mot ion om fruktt räd och bärbuskar
från Lisen Burmeister (SD)

KSN-2021-02468

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges
sammanträde den 13 september 2021att kommunen väljer att utöka antalet
bärbuskar och fruktträd istället för rena prydnadsväxter vid nyplanteringar samt att
kommunen tydliggör från vilka befintliga träd och buskar det är tillåtet för allmänheten
att plocka frukten. Vidare föreslås att vid yttrande över detaljplaner förorda att
grönytorna planteras med träd och buskar som har ätlig avkastning istället för rena
prydnadsväxter.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2022
Bilaga 1, Motion om fruktträd och bärbuskar från Lisen Burmeister (SD)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 4 maj 2022

Yrkande

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar att motionen
ska bifallas.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-05-24

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Reservat ion

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson
(C) reserverar sig till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om fruktträd och bärbuskar 
från Lisen Burmeister (SD)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1.      att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 
Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 13 september 2021 att kommunen väljer att utöka antalet 
bärbuskar och fruktträd istället för rena prydnadsväxter vid nyplanteringar samt att 
kommunen tydliggör från vilka befintliga träd och buskar det är tillåtet för allmänheten 
att plocka frukten. Vidare föreslås att vid yttrande över detaljplaner förorda att 
grönytorna planteras med träd och buskar som har ätlig avkastning istället för rena 
prydnadsväxter. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Gatu- och samhällsmiljönämnden har behandlat ärendet 4 maj 2022 och föreslagit att 
motionen besvaras med föredragningen i ärendet. 

Föredragning 

Vid renovering och upprustningar av parker har vi som inriktning att öka andelen 
växtlighet med ätbara bär och frukter jämfört med hur det varit och planterar därför en 
högre andel buskar med ätbara bär och fruktträd. 

 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-05-12 KSN-2021-02468 
  
Handläggare:  
Alexander Alenvall 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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På många platser finns redan fruktträd och buskar med ätbara bär. Frukt och bär på 
allmän plats är fritt för alla att plocka och kommunen uppmuntrar till plockning genom 
att varje år ställa ut fruktplockare i parker med många fruktträd. För att underlätta för 
allmänheten att hitta fruktträd i Uppsala tätort finns en fruktträdskarta tillgänglig på 
kommunens hemsida. 

Plocka frukt i Uppsala kommun - Uppsala kommun 

Även om det vore önskvärt så går det inte att styra val av vegetation i detaljplaner, men 
i områden där kommunen ansvarar för utförandet planteras som sagt fruktträd och 
buskar med ätbara bär i högre grad än tidigare. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2022 
• Bilaga 1, Motion om fruktträd och bärbuskar från Lisen Burmeister (SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 4 maj 2022 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 

 

https://www.uppsala.se/kultur-och-fritid/natur-parker-och-friluftsliv/parker-lekplatser-och-hundrastgardar/plocka-frukt-i-uppsala-kommun/


 

 

  
  
 

           Motion om fruktträd och bärbuskar 
 

I Uppsala har vi många fina parker och grönområden. Många gångstråk och lekparker är omgärdade av 
fina planteringar, något som gör gott för djurliv och människors välmående.  

Det som dock går att se är att ytterst få träd och buskar är av, för människor, ätlig sort. Några enstaka 
lekparker har fruktträd men den absoluta majoriteten av växtligheten är enbart prydnad och inte till nytta. 
Många av Uppsalabor bor i lägenhet utan möjlighet till att odla något. Frukt och grönt är en stor utgift för 
många familjer och de flesta skolor har ett underförstått krav att alla barn ska ha med sig egen frukt till 
skolan. Att det då i parker och gröna stråk finns ätliga frukter och bär skulle ge de med lägre inkomst en 
möjlighet till att ge sina barn frukt utan att nagga på en redan tight budget. Det kan vara ett viktigt 
vitamintillskott och det borgar för goda vanor.  

Att kunna plocka ett päron när man cyklar till jobbet eller att ihop med sina barn plocka vinbär efter lite 
lek i lekparken är sådant som ger guldkant på tillvaron. Fruktträd ger även något att samlas kring och 
skapar samanhållning i bostadsområden. 

Det finns många olika sorters fruktträd och bärbuskar, så de kan användas på samma sätt som den 
växtlighet som planteras idag men som inte har någon ätlig avkastning.  

En nackdel skulle kunna vara att fallfrukt drar till sig getingar/insekter eller kräver arbetskraft för 
bortstädning men om kommunen sätter upp tydliga skyltar om att frukten är till för alla och att det inte är 
”pallning” att plocka av frukten, så kommer nog många fler att plocka. Samtidigt är en fördel att träden 
och buskarna kommer bidra med mat åt pollinerande insekter. Även djurägare kan nyttja frukten som foder 
och om det kommer fler år som 2018, när torkan var så svår att lantbruksdjurägare saknade foder till sina 
djur, så skulle frukten kunna vara en välbehövlig buffert. Kommunen skulle även kunna plocka ner frukten 
och använda till olika verksamheter i kommunen.  

 

 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna: 

• Att kommunen väljer att utöka antalet bärbuskar och fruktträd, om det är möjligt, istället för rena 
prydnadsväxter vid nyplanteringar 

• Att kommunen tydliggör vilka befintliga träd och buskar det är tillåtet för allmänheten att plocka 
frukten av 

• Att vid yttrande över detaljplaner förorda att grönytorna planteras med träd och buskar som har 
ätlig avkastning istället för rena prydnadsväxter 

 

 

Uppsala den 7 september 2021 

Lisen Burmeister  

Ledamot, SD 
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-05-04

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 37

Svar på mot ion om fruktt räd och bärbuskar
från Lisen Burmeister (SD)

GSN-2022-00806

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges
sammanträde den 13 september 2021att kommunen väljer att utöka antalet
bärbuskar och fruktträd istället för rena prydnadsväxter vid nyplanteringar samt att
kommunen tydliggör från vilka befintliga träd och buskar det är tillåtet för allmänheten
att plocka frukten. Vidare föreslås att vid yttrande över detaljplaner förorda att
grönytorna planteras med träd och buskar som har ätlig avkastning istället för rena
prydnadsväxter.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 17 februari 2022
Bilaga 1, Motion om fruktträd och bärbuskar (SD)

Yrkanden

Jonas Petersson (C), Mats Gyllander (M) och Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) yrkar bifall
till motionen.

Rickard Malmström (MP) yrkar bifall till liggande förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ställer liggande förslag mot Jonas Petersson (C) med fleras yrkande om
bifall till motionen och finner att gatu- och samhällsmiljönämnden bifaller det liggande
förslaget.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-05-04

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande
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